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BLIC - DOSIJE BOLOVANJE - KORAK PO KORAK Evo kako će ubuduće 
izgledati odsustvo s posla: Šta može lekar opšte prakse, šta TROČLANA 
KOMISIJA i ko će sve to kontrolisati 

BLIC - BIVŠA KOVID BOLNICA U NOVOM SADU DOBIJA NOVU NAMENU 
Od sutra počinje palijativno zbrinjavanje bolesnika 

BLIC - "Zdravstveni radnici koriste PREVIŠE ODMORA, imamo problem 
od maja do oktobra!" Ministarka Grujičić o BOLOVANJU, ali i stanju na 
onkologiji: Ovde ima i krokodila! 

GLAS JAVNOSTI - Stiže novi Zakon o zabrani pušenja u zatvorenim 
prostorima: Grujičić najavila donošenje dugo najavljivanog predloga 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

DOSIJE BOLOVANJE - KORAK PO KORAK Evo kako će ubuduće izgledati odsustvo s posla: Šta 

može lekar opšte prakse, šta TROČLANA KOMISIJA i ko će sve to kontrolisati 

Ukoliko se promeni Zakon, lekar opšte prakse moći će da propiše bolovanje do mesec dana, 

umesto na dva meseca, kao što je to do sada bio slučaj. Onkološki pacijenti, trudnice i tek 

operisani pacijenti izuzeti su iz svega toga, a razlog ovakve promene je pokušaj da se suzbije 

zloupotreba bolovanja. 

- Predsednik (Aleksandar Vučić) me je zvao, pružio mi je podršku, ali je rekao da za početak to 

treba da bude 30 dana. Problem je što e-bolovanje kasni i mi nemamo tu elektronsku kontrolu 

bolovanja, ko otvara, pod kojim dijagnozama. Spremamo još jedan zakon o medicinskoj 

dokumentaciji, kada to bude vrlo ćemo jasno videti ko, pod kojim dijagnozama, otvara duža 

bolovanja. Kada sam to izjavila niko nije čuo da su iz toga izuzeti maligni bolesnici, sveže 

operisani pacijenti. invalidi i trudnice. Za njih će biti izuzeto - izjavila je ministarka zdravlja 

Danica Grujičić. 

A kako bi sve moglo da izgleda, objasnićemo korak po korak. 

1) Odlazak kod lekara opšte prakse 



 
 

Pacijent koji želi da otvori bolovanje dolazi kod lekara opšte prakse koji mu može otvoriti 

bolovanje do mesec dana najduže. U zavisnosti od zdravstvenog stanja, toliko će i lekar 

odobravati. Dan nakon isteka roka, potrebno je ili zaključiti bolovanje ili ići dalje na komisiju. 

- Do sada je propisivao lekar opšte prakse bez komisije dva meseca, ministarka je izjavom 

pokušala da stavi to na dve nedelje, zbog zloupotrebe bolovanja koje postoje, da se ne lažemo, 

jer 92, 3 odsto ljudi ozdravi 58. ili 59. dana pre komisije i onda se vrati na posao. Zloupotrebe su 

velike. Moj predlog je bio da se to uvodi postepeno, i vidim da je došlo do promene, posle 

mesec dana se ide na komisiju. S tim što su izuzeti onkološki pacijenti, trudnice, osobe sa 

invaliditetom, ljudi koji su operisani i koji su imali neku skorašnju intervenciju - kaže dr 

Stojanović. 

2) Odlazak pred posebnu komisiju 

Kada istekne period maksimalno mesec dana, pacijent koji se vodi na bolovanju ide na komisiju. 

- Kako će to funkcionisati sa 60 dana na 30, da li će se taj zakon usvojiti, kako će raditi komisije 

to ćemo videti. Po mom mišljenju komisije bi trebalo da se nalaze u onoj ustanovi gde je izdato 

bolovanje kako se ne bi šetali pacijenti i da ta komisija adekvatno obavlja svoj posao - kaže dr 

Stojanović. 

Kako će izgledati komisija 

Iako u ovom trenutku nije poznato gde će se ići na komisiju, sve ide u pravcu da to bude u onoj 

ustanovi koja otvara bolovanje. 

- Svaka komisija mora da ima tri člana, dva lekara i jedan pravnik, lekari da se ne ugrozi zdravlje, 

a pravnik jer govorimo i o pravnom pitanju. Do sada onaj ko uzme bolovanje, barem većina njih, 

oni zaključe to urade pre komisije. Posle pet dana oni mogu ponovo da otvore bolovanje i tako 

u krug. Jer sada se bolovanje može otvoriti tako da ne piše šifra i to je legitimno. Na ovaj način 

videćemo da smanjimo te zloupotrebe jer ljudi imaju druge poslove, tako se recimo od 

minimalca ne odbija 35 odsto nego se daje puna plata, dok s druge strane odbijanje nekome od 

35 odsto ništa ne znači. Smatram da su zloupotrebe veće nego što se o tome priča - kaže dr 

Stojanović. 

3) Provera sumnjivih dijagnoza 

Nadležni smatraju da će veliki broj zloupotreba biti sprečen digitalizacijom zdravstvenog 

sistema. Da će tada biti mnogo jasnije ko su pacijenti koji često odlaze na bolovanja i da li su 

ona opravdana, ali i ko su lekari koji ih stalno odobravaju. 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić mišljenja je da je otvaranje bolovanja na neadekvatan način 

rušilo ugled lekara. 

- Bitno je i na čemu će i ovo ministarstvo insistirati je digitalizacija, koja će nam omogućiti i 

dobru zaštitu podataka, a i puno poverenje upravo u izabranog lekara. I sada sistem funkcioniše 

u najvećem broju ustanova tako što pacijenti ili neko njihov nosi dokumentaciju na komisiju. 

Tako da nema gužvi, gužvu će upravo stvarati oni koji posle dve nedelje hoće sa nekom 



 
 

dijagnozom koja im ne pripada da produže svoje bolovanje - kaže ministarka Grujičić i navodi da 

joj je veoma važno da se vrati poverenje u zdravstvo - rekla je ministarka. 

 

 

 

BIVŠA KOVID BOLNICA U NOVOM SADU DOBIJA NOVU NAMENU Od sutra počinje palijativno 

zbrinjavanje bolesnika 

U bivšoj Kovid bolnici u Novom Sadu, od sutra počinje palijativno zbrinjavanje bolesnika, gde će 

se pružati medicinska usluga pacijentima obolelim od neizlečivih bolesti. Istovremeno će se 

pružati neophodna podrška njihovim porodicama u skladu sa najnovijim svetskim standardima. 

Kapacitet je 50 kreveta, uz obezbeđene dodatne prostorije za uključivanje članova porodice u 

proces lečenja. 

Ovo je prva usluga takve vrste u Vojvodini. Otvara se i Odsek za mentalno zdravlje za pružanje 

usluga i promociju iz ovog domena, kao i prevenciju mentalnih poremećaja. Iz Kliničkog centra 

Vojvodine navode da će na ovim odeljenima raditi njihov postojeći kadar. U junu je u toj bolnici 

već počeo sa radom centar za dijalizu, sa 43 ležaja. Planira se da Klinike za oftalmologiju i ORL 

svoje kapacitete privremeno prebace na Mišeluk, zbog radova na zgradama. 

Nova bolnica na Mišeluku dobija nove funkcije: Od 10. avgusta se otvara palijativno odeljenje sa 

50 kreveta i odeljenje za mentalno zdravlje u zajednici 

- Prema definiciji SZO, palijativno zbrinjavanje nije poseban vid lečenja, nego je postupak kojim 

se povećava kvalitet života pacijenata i njihovih porodica, pružanjem pored zdravstvenih usluga 



 
 

koje su neophodne i odgovarajućih uslova za saradnju pacijent, porodica, zdravstveno osoblje - 

ističe prof dr Edita Stokić, direktorka Kliničkog centra Vojvodine. 

 

 

 

"Zdravstveni radnici koriste PREVIŠE ODMORA, imamo problem od maja do oktobra!" 

Ministarka Grujičić o BOLOVANJU, ali i stanju na onkologiji: Ovde ima i krokodila! 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić istakla je da će se pod veću kontrolu staviti otvaranje 

bolovanja onog momenta kada se u naše zdravstvo uvede elektronska kontrola. Istakla je i da 

ima primedbe na dužinu odmora koju koriste lekari, ali i da je važno da se radi i ulaže u 

zdravstveni sistem. 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić pre nekoliko dana izjavila je da će lekar opšte prakse moći da 

izda pacijentima bolovanje samo na dve nedelje, a sve preko toga zahtevaće mišljenje stručne 

komisije. Njena izjava podigla je veliku prašinu u javnosti, nakon čega je doneta odluka da se 

izdavanje bolovanja od strane lekara opšte prakse produži na mesec dana. 

- Predsednik me je zvao, pružio mi je podršku, ali je rekao da za početak to treba da bude 30 

dana. Problem je što e-bolovanje kasni i mi nemamo tu elektronsku kontrolu bolovanja, ko 

otvara, pod kojim dijagnozama. Spremamo još jedan zakon o medicinskoj dokumentaciji, kada 

to bude vrlo ćemo jasno videti ko, pod kojim dijagnozama, otvara duža bolovanja. Kada sam to 

izjavila niko nije čuo da su iz toga izuzeti maligni bolesnici, sveže operisani pacijenti. invalidi i 

trudnice. Za njih će biti izuzeto - kaže Danica Grujičić. 

Istakla je i da smatra da je otvaranje bolovanja na neadekvatan način rušilo ugled lekara. 



 
 

- Bitno je i na čemu će i ovo ministarstvo insistirati je digitalizacija, koja će nam omogućiti i 

dobru zaštitu podataka, a i puno poverenje upravo u izabranog lekara. I sada sistem funkcioniše 

u najvećem broju ustanova tako što pacijenti ili neko njihov nosi dokumentaciju na komisiju. 

Tako da nema gužvi, gužvu će upravo stvarati oni koji posle dve nedelje hoće sa nekom 

dijagnozom koja im ne pripada da produže svoje bolovanje - kaže ministarka Grujičić i navodi da 

joj je veoma važno da se vrati poverenje u zdravstvo. 

- Vi imate ljude koji su po sedam godina na bolovanju. Jako je važna nadležna kontrola. 

Nedostaje mi veći broj inspektora u zdravstvenoj inspekciji i veći broj inspektora u inspekciji za 

lekove. Pokušaćemo sve da stavimo u digitalizaciju i za dve godine ćemo imati tačne informacije 

ko radi, šta radi, biće komplikovanije da se otvaraju bolovanja. Postoje godišnji odmori, postoji 

neplaćeno... - kaže ministarka Grujičić. 

Različiti motivi odlaska na bolovanje 

- Različiti su motivi, neko smatra da će zaraditi neki novac više. Mora postojati neki drugi način. 

Sindikati treba da se bore da ljudi imaju dobre uslove za rad, da uslovi ne utiču na njihovo 

zdravlje, da imaju redovne sistematske preglede... Borba sindikata mora da se zasniva na tome 

da imaju pristojnu platu i da rade u uslovima koji ne narušava njihovo zdravlje - kaže Danica 

Grujičić. 

Lekari imaju previše odmora 

Nigde na svetu nećete naći da vas neko plaća da ne radite dva meseca, kaže ministarka Grujičić. 

- Moja primedba je dugačak odmor, ja sam razgovarala sa zdravstvenim sindikatima. Mi imamo 

skoro 40 radnih dana odmora u zdravstvu. Nigde u svetu nećete naći da neko plaća radnika da 

ne radi dva meseca. Ja sam za to da se sestrama povećaju plate, posebno onim koji rade u 

intezivnim negama, moje kolege koje rade u urgentnoj medicini... Ali da se smanji odsustvo, mi 

imamo užasan problem od maja do oktobra. Ja nisam za to da imaju dva meseca odmora, 

mislim da je to previše - kaže ministarka Grujičić. 

Zakon o zabrani pušenja do sledeće godine 

Kako je najavila za godinu dana će uspeti da se donese zakon o zabrani pušenja. 

- Zakon o zabrani pušenja, mislim da ćemo uspeti da za godinu dana donesemo taj zakon. 

Obradovalo me je, to su ispitivanja i NALED-a i Batuta, da 75 odsto građana Srbije podržavaju taj 

zakon. Ko hoće da puši, imaće otvoren prostor pa neka puši. Mali je broj vaspitanih pušača, koji 

će vas pitati da li vam smeta cigareta - kaže ministarka Grujičić. 

Zakon o veteranima 

- Ono što je novina u ovom zakonu jesu naši veterani. Nikada ne smemo zaboraviti ljude koji su 

branili našu zemlju. Oni su zaslužili da bar imaju zdravstveno osiguranje. Neće moći da se desi 

da veteran bude bez zdravstvene knjižice. Poenta je da ove boračke kartice, koje je već 

napravilo ministarstvo za rad i socijalnu politiku, oni moraju da podignu i sa njom dobiju 

zdravstvenu knjižicu. I članovi porodice veterana, koji nemaju drugi zdravstveni oslonac takođe 

budu na taj način osigurani - navela je ministarka Grujičić. 



 
 

- Ako su bile zmije, žabe i narkomani tamo gde se gradio Beograd na vodi, e ovde ima i 

krokodila. Mi to definitivno moramo da sredimo. U toku je razgovor sa urbanistima, u vladi je 

prošao predlog ta to bude zdravstveni kompleks. Neka idejna rešenja su već gotova, ima dosta 

zainteresovanih koji bi to gradili. Ono što će omogućiti pacijentima sa metastazama da duže 

žive, to je nuklearna medicina. I mi moramo da sarađujemo sa zemljama koje su najdalje otišle 

u tome, a to je Rusija - kaže Grujičić. 

Deo novca mora da ide u ministarstvo zdravlja 

Pronađeno je privremeno rešenje za Paunovu u Kneginje Zorke, kaže ministarka zdravlja. 

- Mi za taj problem znamo od marta meseca. Našli smo tri lokacije, koje kolege nisu prihvatile. 

To su takve lokacije da je grad bio spreman da plati apanažu za ta mesta. Kolege nisu htele da 

idu. Mi ćemo naći pravo rešenje. Rešenje, takođe privremeno, u Knjeginje Zorke, dva sprata su 

potpuno prazna što potpuno ispunjava uslove Paunove. to mora biti ozbiljna rekonstrukcija. To 

je sjajna zdravstvena stanica... Malo su i oni kruti, ne veruju ni meni ni gradonačelniku. Naći 

ćemo mesto gde ćemo da vas smestimo, tamo su katastrofa uslovi. Prvo to nikada nije bio 

stacionar, a i niste izbačeni na ulicu. Mogu da im kažem da pakuju stvari i da će rekonstrukcija 

biti uskoro gotova, to je u centru grada. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

Stiže novi Zakon o zabrani pušenja u zatvorenim prostorima: Grujičić najavila donošenje dugo 

najavljivanog predloga 

Za najviše godinu dana mogao bi da bude donesen Zakon o zabrani pušenja u zatvorenim 

prostorima, najavila je ministarka zdravlja Danica Grujičić. 

Ministarka je istakla da su je obradovali rezultati ispitivanja NALED-a i Instituta za javno zdravlje 

„Batut“, da 75 odsto građana podržava donošenje tog zakona i da se radi uglavnom o mladim 

ljudima. 

“Kažu da ne idu nigde zimi, jer ne mogu da podnesu dim u kafanama i restoranima. Mali je broj 

vaspitanih pušača, koji vam pokažu cigaretu i pitaju da li Vam smeta“, izjavila je Grujičić. 

Podsetimo, još u martu ove godine ministarka je istakla da ukoliko se usvoji novi predlog zakona 

o potpunoj zabrani pušenja u zatvorenom prostoru, i elektronske cigarete biće zabranjene u 

svim zatvorenim javnim prostorima, firmama i ugostiteljskim objektima. 

Naime, Srbija je 2010. godine dobila Zakon o zaštiti stanovništva od izloženosti duvanskom 

dimu, koji zabranjuje pušenje u zatvorenom radnom i javnom prostoru, kao i u javnom prevozu, 

ali su tada ugostiteljski objekti izuzeti. 



 
 

Ministarka Grujičić je, mešutim, još početkom ove godine izjavila da je Zakon o zabrani pušenja 

u zatvorenom prostoru završen, ali da “čeka usklađivanje sa ostalim zakonima”. Takođe, tada je 

naglasila da je važno da kaznena politika bude dobro sprovođena. 

“Ono što je važno je kaznena politika koja mora da bude dobro sprovođena, odnosno, 

inspekcije moraju ići u kontrolu. Jer ako naplatite 5.000 dinara nekome kome je puna kafana, a 

sve zadimljeno, onda nećemo ništa uraditi, ali ako treba da plati kaznu od milion dinara, onda 

mislim da će se dobro zamisliti”, izjavila je tada Grujičić. 

 

 

 

 

 


